

(FOTO L. MANIMARAN/BH)



Sekumpulan anjing liar yang didakwa mengancam penduduk Jalan Gurdrawa, Buntong, Ipoh.



Seorang penunggang basikal melintasi hadapan anjing liar di Jalan Gurdrawa, Buntong.



MBI tidak pernah berhenti melaksanakan pelbagai usaha untuk mengurangkan anjing liar termasuk bekerjasama dengan ISPCA bagi melaksanakan program TNR bagi mengurangkan haiwan itu membiak tanpa kawalan”

Aldrich Low Guo Nan,
Ahli Majlis MBI

Anjing liar ancam keselamatan penduduk

➔ Populasi haiwan tidak terkawal kini dianggar mencecah 30,000 di Ipoh

Oleh **Balqis Jazimah Zahari**
bhnews@bh.com.my

➔ Ipoh

Populasi anjing liar di bandar raya ini semakin meningkat dengan anggaran terkini mencecah 30,000 sehingga menimbulkan kebimbangan dalam kalangan warga kota.

Peningkatan populasi haiwan itu yang semakin tidak terkawal, menimbulkan kebimbangan penduduk termasuk penduduk di sekitar Jalan Buntong, Buntong, di sini, yang menjadi lokasi tertinggi jumlah anjing liar.

Haiwan itu dikatakan sering mengganggu sehingga mengancam keselamatan. Ini ditambah dengan perkembangan terkini wabak anjing gila yang baru-baru ini turut melanda satu kawasan di negeri ini.

Difahamkan, jalan berkenaan mempunyai kira-kira 20 anjing liar yang sering mengancam keselamatan orang ramai sehingga menye-

babkan kemalangan membabitkan penunggang basikal dan motosikal. Malah, ada juga yang cedera digigit anjing berkenaan.

Tinjauan di sekitar Jalan Buntong mendapati kawasan itu antara lokasi tumpuan anjing liar berkumpul dan kadang-kala mengejar orang ramai sama ada yang berjalan, mengayuh basikal atau menunggang motosikal.

Ini menyebabkan ada penduduk trauma untuk menggunakan laluan itu.

Pernah dikerja anjing

Penduduk, Wong Mun Yee, 70, berkata dia pernah terjatuh dan tercedera kerana dikejar anjing tahun lalu ketika mengayuh basikal.

“Sampai hari ini saya masih terbayang kejadian itu dan tidak dapat melupakan apabila dikejar lima ekor anjing liar,” katanya yang turut membuat laporan polis selepas kejadian berkenaan.

Yip Swee Chan, 69, yang turut mengalami pengalaman dikejar

anjing, mendakwa dia mengalami kemalangan kecil akibat kejadian itu.

“Ketika menunggang motosikal ke kedai untuk bersarapan... saya panik dan takut apabila anjing tiba-tiba mengejar hingga menyebabkan terjatuh,” katanya.

Sementara itu, Majlis Bandaraya Ipoh (MBI) bekerjasama dengan Persatuan Mencegah Kezaliman Terhadap Binatang Ipoh (IS-PCA) bagi melaksanakan program ‘Trap-Neuter-Release’ atau Tangkapan-Kasi-Lepas (TNR) dalam usaha menyelesaikan masalah anjing liar.

Ahli Majlis MBI, Aldrich Low Guo Nan, berkata kerjasama itu antara inisiatif bagi memastikan populasi anjing liar tidak terus meningkat, sekali gus mengurangkan gangguan oleh haiwan berkenaan.

“MBI sentiasa melakukan pemantauan dan penangkapan anjing liar mengikut kawasan dan jadual. MBI sudah menangkap 1,846 anjing liar sejak awal tahun

ini hingga Jun lalu.

“MBI tidak pernah berhenti melaksanakan pelbagai usaha untuk mengurangkan anjing liar termasuk bekerjasama dengan ISPCA bagi melaksanakan program TNR bagi mengurangkan haiwan itu membiak tanpa kawalan,” katanya.

Cepat membiak

Dalam pda itu, Presiden ISPCA, Soong Wai Chiew, berkata program TNR dengan kerjasama MBI bagi menyelesaikan masalah anjing liar.

“Pembiakan anjing sangat cepat dan boleh menghasilkan lebih 12,800 ekor anjing dalam tempoh lima tahun jika tidak dikawal. Melalui program ini, kita menyasarkan untuk menyelesaikan sebanyak 15 peratus daripada 30,000 anjing liar di Ipoh dalam tempoh tiga tahun,” katanya.

Sejak melaksanakan program itu pada April lalu, pihaknya sudah melaksanakan TNR ke atas 314 ekor anjing liar.